
 

 

KOMISE RADY MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 4 – MA21 

ZÁPIS Z 6. ZASEDÁNÍ 

 
konaného dne 10. prosince 2024 od 16.00 hodin v zasedací místnosti  

Úřadu městské části Praha 4 v 10. patře. 

 

 

Přítomní členové komise: Jana Svatá, RNDr. Jiří Bendl, CSc., Ing. Radek Lacko, Mgr. Tomáš Kaplan, 

Irena Michalcová, Patrik Opa, MBA, PhDr. Petr Kučera 

 

 

Omluveni:  

člen: Michal Kozlíček, Mgr.  

host: Petr Štěpánek, CSc. – politik odpovědný za MA21 

 

Neomluveni: Mgr. Petra Rejchrtová 

 

Hosté: RNDr. Tomáš Hrdinka, Ph.D.; Mgr. Martin Veselý, Ph.D. 

 

 

I. Zahájení, schválení programu komise 

 

Přivítání účastníků předsedou komise, panem Kučerou, seznámení se s programem komise. 

 

Hlasování o schválení programu: pro 5, proti 0, zdržel se 0. 

 

 

II. Zpráva o činnosti MA21 v roce 2024 a náměty ke zlepšení aktivit pro rok 2025 

Shrnutí proběhlých akcí v roce 2024 panem Hrdinkou. Všechny letošní akce  se v podobném rozsahu 

plánují i pro příští rok. Záhony pro školky – projeven předběžný zájem dvou nových MŠ. 

Letos vzhledem finanční k výpomoci odboru životního prostředí zbyly finanční prostředky, díky nimž se 

podařilo dodatečně zajistit výtisk publikace „Kde rostou peníze?“ – první čtení o financích pro děti 1.–3. 

tříd ZŠ na Praze 4.  Distribuce všem dětem 1. tříd (1425 žáků) proběhne osobně panem Hrdinkou 

v posledním týdnu před vánočními prázdninami. Též bude doplněno do Hodnotící zprávy o činnosti 

MA21. 

Shrnutí participace panem Veselým – vyjma kontroverzních témat (metro, aj.), se schůzek většinou účastní 

řádově nižší desítky lidí, v celku s pozitivním přístupem na řešení příslušné agendy. Praha 4 má v rámci 

MA21 široký rozptyl participací – lokální i obecné. 

Příchod pana Mgr. Tomáše Kaplana v 16:15 hod. 



Termín Místní Agenda 21 nadále radní Hrdinka drží i po ukončení záštity agenturou CENIA a bez 

aktuálního vyjádření o způsobu pokračování ze strany MŽP. 

Výzva kolegům, zda mají návrhy na další aktivity pro rok 2025 i s ohledem na plánované navýšení 

rozpočtu MA21 pro rok 2025. 

Hlasování o schválení Hodnotící zprávy za rok 2024 po aktualizaci počtu jednání komise a doplnění 

odkazu tohoto zápisu: pro 5, proti 0, zdržel se 1. 

 

III. Projednání možných nových aktivit v rámci MA21 s ohledem na plán rozpočtu pro rok 

2025  

Pan Hrdinka shrnul vize a cíle pro rok 2025. Záměrem je pokračovat v již tradičních akcích a přinést nové 

nápady s ohledem na možnosti rozpočtu. Představil návrh kulturního projektu k restaurování sochy Jana 

Husa na Branickém náměstí – výklad a ukázka současných technik. 

 

Odchod paní Ireny Michalcové v 16:30 hod. 

 

Připomenutí návrhu z posledního zasedání komise panem Veselým o zapojení škol a školních parlamentů 

pro vytipování nových environmentálních, ekonomických a dalších typů projektů na základě podnětů od 

studentů pro svou ZŠ. Padl návrh na vytvoření grantového, spíše pilotního, projektu pro ZŠ na 1–22 roky. 

 

Příchod pana RNDr. Jiřího Bendla, CSc., v 16:33 hod. 

 

Členové komise se shodli, že cílem je možný postup do kategorie „C“ v ohledem na poskytnuté podmínky 

a institucionalizaci „nové MA 21 od MŽP – bude doplněné v Akčním plánu pro rok 2025.   

 

Paní Svatá podala návrh spolupráce pro zřízení či zajištění prostoru pro galerii MČ Praha 4 ve spolupráci 

s největším depozitářem v Měšicích u Prahy – zájem o vybudování galerie se stálou i obměňovanou 

expozicí (např. suterénní prostory Nuselské radnice) i s možností vernisáží. Zajištění možného výukového 

programu či dotovaného vstupného pod záštitou MA21 o pro školy MČ Praha 4 apod.  

 

Hlasování o vzetí na vědomí Akčního plánu pro rok 2025 po doplnění návrhů: pro 6, proti 0, zdržel se 0. 

 

 

IV. Různé 

Podpora návrhu ohledně vybudování důstojného a reprezentativního místa v duchu Villa Pellé v Bubenči, 

nejen pro galerie, od pánů Lacka a Kaplana (např. vila domy v majetku MČ Praha 4).  

 

 

Poděkování a popřání hezkých svátků panem předsedou. 

 

 

 

V Praze, dne 10. 12. 2024 

 

 

 

 

PhDr. Petr Kučera Kateřina Kocmanová  

předseda komise         tajemnice komise 

 


